
 
Senioripassin käyttöönotto 
 
Hyvlk 21.02.2023 § 24  
 
 
Valmistelija Sabah Samaletdin, vs. hyvinvointijohtaja 
 p. 040 700 2941, sabah.samaletdin@rautjarvi.fi 

 
Kuntalaisaloite.fi -palveluun on luotu 2.2.2023 aloite, jonka 
vastuuhenkilönä on Anne Sepponen.  
 
Aloitteessa esitetään seuraavaa: ”Koska meillä Rautjärveläisillä ei ole 
omaa uimahallia käytämme Imatran palveluja. Imatralla on käytössä 
eläkeläisille senioripassi, joka kattaa uimahallin ja urheilutalon käynnit. 
Ehdotan Rautjärven eläkeläisille samankaltaista passia, jotta käynneistä 
tulisi edullisempia. Tällä hetkellä eläkeläis hinta uimahalliin on 4,9€. Siihen 
lisätään matkakulut, niin melko kallista lystiä. Passi maksaa Imatralaisille 
60€/puoli vuotta ja saa käydä niin monta kertaa kuin haluaa.” 
 
Imatran kaupungin nettisivujen mukaan yhden eläkeläislipun hinta 
uimahalliin on 4,90€, 10 kerran sarjalipun 43€ ja 25 kerran sarjalipun 102€. 
 
Imatran kaupungilla on käytössä senioripassi, joka on tarkoitettu yli 65 -
vuotiaille imatralaisille. Senioripassilla pääsee uimahalliin sekä urheilutalon 
ja Vuoksenniskan kuntosaleille aukioloaikojen puitteissa. Senioripassin 
hinta on 130€/vuosi tai 65€/puoli vuotta. 
 
Rautjärven kunta maksaa yli 65-vuotiaille kuntosaliavustusta. 65-74-
vuotiaiden kuntosalikäyntejä tuetaan maksamalla 10 kerran 
kuntosalikortista 25€ osuus. Tuen määrä on 2,5€/käyntikerta. Tukea voi 
saada korkeintaan kolmeen korttiin vuodessa (yhteensä 75€). 75 vuotta 
täyttäneet saavat samaa tukea korkeintaan neljään korttiin vuodessa 
(yhteensä 100€). Rautjärven Asemanseudulla on kunnan kuntosali, jonka 
rajattomaan käyttöön oikeuttava vuosimaksu on 120€. Uimahallipalveluita 
Rautjärven kunnalla ei ole. 
 
Senioripassin käyttöönotto edellyttää selvitystä, olisiko Imatran kaupunki 
valmis tekemään yhteistyötä Rautjärven kunnan kanssa. Olisi sovittava, 
veloittaisiko Imatran kaupunki Rautjärven kuntaa toteutuneiden 
käyntikertojen vai myytyjen senioripassien lukumäärän perusteella. Lisäksi 
tulisi arvioida vuosittainen kustannus, joka aiheutuisi kunnalle senioripassin 
käyttöönotosta ja huomioida kustannus taloussuunnitelmassa. 

 
Esittelijä Hyvinvointijohtaja, vs. Samaletdin Sabah 

 
Päätösehdotus Hyvinvointilautakunta velvoittaa hyvinvointijohtajan selvittämään 

senioripassin käyttöönoton edellytyksiä Imatran kaupungin kanssa 
viimeistään toukokuun 2023 lautakunnan kokoukseen. 
 

Päätös Päätettiin esityksen mukaisesti. 
  



 
 
 
Hyvlk 20.02.2024 § 15  
33/00.04.01/2023 
   
   
Valmistelija Anu Koistinen, hyvinvointijohtaja 

p. 040 700 2941, anu.koistinen@rautjarvi.fi 
 

 
Rautjärvellä oli vuonna 2022 kuntosalikortin käyttäjiä (+65 v.) yhteensä 91, 
joista suurella osalla vain 1 x 10 kerran kortti ja joillakin 4 x 10 kerran kortti 
(KuntoTsemppi). Lisäksi käytettävissä on Asemaseudun kuntosali, jonne 
rajattoman käytön mahdollistava vuosikortti maksaa 120 €.  
 
Muita tarjolla olevia ja osittain tuettuja liikuntamuotoja seniori-ikäisille ovat: 
 
- personal trainer Noora Jylhän tarjoama Marttojen 65+ - kuntoiluryhmä 

(kunta tukee 2,50 €/jumppaaja) 
- eläkeliitto Simpeleen tarjoama avoin (maksuton) jumppa, jonka ohjaa 

kunnan liikunnanohjaaja ja yhdistys maksaa salivuokran  
- eläkeliitto Rautjärvi järjestää liikuntaa Asemanseudun liikuntasalissa 

(maksuton) ja yhdistys maksaa salivuokran + liikunnanohjauksen  
- äijäjumppa (Tehtaan eläkeläiset) ja tuolijumpat Asemanseudulla ja 

kirjastolla (Rautjärven seudun invalidit) kunnan liikunnanohjaajan 
ohjaamana (osallistumismaksu 20€/syyskausi ja 20€ kevätkausi) 

 
Aikaisempina vuosina on järjestetty uimahallireissuja Imatran suuntaan, 
jossa Simpeleen Urheilijat on ollut järjestäjätahona. Kunta on tukenut 
osittain matkakuluja ja maksanut osallistujien vesijumpan. Kunta ja järjestöt 
yhteistyössä tarjoavat siis tällä hetkellä useita tuettuja 
harrastusmahdollisuuksia seniori-ikäisille kuntalaisille.  
 
Rautjärven kunnan kuntastrategian 2024-2026 yhtenä tavoitteena on, että 
kuntalaiset ovat hyvinvoivia ja liikkuvia. Hyvinvointilautakunnassa 
(22.08.2023 § 69 ) käsiteltiin elokuussa 2023 valtuustoaloite alle 18-
vuotiaiden maksuttomista liikuntatiloista. Tällöin hyvinvointilautakunta 
päätti antaa hyvinvointijohtajan tehtäväksi päivittää kunnan 
liikuntapaikkojen ja muiden tilojen vuokrahinnastoa eri käyttäjäryhmien 
mukaan 1.8.2024 mennessä. Lisäksi tulee pohtia muita kunnan 
mahdollistamia, harrastamisen tukemisen keinoja tilojen kaikille 
käyttäjäryhmille. Tähän valmisteluun tulisi ottaa  mukaan myös 
vanhusneuvosto ja nuorison vaikuttajaryhmä sekä paikalliset liikunta- ja 
muut järjestöt. Näin voitaisiin laajemmalla kokoonpanolla miettiä, onko 
kunnalla tarvetta ottaa senioripassia käyttöön tai onko mahdollista tukea ja 
aktivoida seniori-ikäisten sekä muiden kuntalaisten liikuntaharrastamista 
jollakin muulla tavoin (salivuokrat yms.).  

 
 
Esittelijä Hyvinvointijohtaja Koistinen Anu 

 
Päätösehdotus Hyvinvointilautakunta päättää, että hyvinvointipalvelut selvittää 

senioripassin käyttöä tai muita seniori-ikäisten liikuntaharrastamisen 
tukemis- ja aktivoimismuotoja yhteistyössä vanhusneuvoston ja nuorison 
vaikuttajaryhmän sekä liikunta- ja muiden järjestöjen kanssa. Lisäksi 
hyvinvointilautakunta päättää, että elokuussa 2023 
hyvinvointilautakunnassa käsitelty valtuustoaloite (22.08.2023 § 69 ) alle 
18-vuotiaiden maksuttomista liikuntatiloista liitetään käsittelyyn mukaan, 

mailto:anu.koistinen@rautjarvi.fi


sillä nämä asiakokonaisuudet liittyvät toisiinsa. Valmistelutyö tuodaan 
käsiteltäväksi hyvinvointilautakuntaan syksyn 2024 aikana ja mahdollinen 
uusi toimintatapa otetaan käyttöön 1.1.2025 alkaen. 
 

Päätös Hyvinvointilautakunta päätti, että hyvinvointipalvelut selvittää senioripassin 
käyttöä tai muita seniori-ikäisten liikuntaharrastamisen tukemis- ja 
aktivoimismuotoja yhteistyössä vanhusneuvoston ja nuorison 
vaikuttajaryhmän sekä liikunta- ja muiden järjestöjen kanssa. Lisäksi 
hyvinvointilautakunta päätti, että elokuussa 2023 hyvinvointilautakunnassa 
käsitelty valtuustoaloite (22.08.2023 § 69 ) alle 18-vuotiaiden 
maksuttomista liikuntatiloista liitetään käsittelyyn mukaan, sillä nämä 
asiakokonaisuudet liittyvät toisiinsa. Valmistelutyö tuodaan käsiteltäväksi 
hyvinvointilautakuntaan syksyn 2024 aikana ja mahdollinen uusi 
toimintatapa otetaan käyttöön 1.1.2025 alkaen. 

 
 
 


